
 

 

 

 

  

  

  

Instruction: Write an essay of 150-180 words in an appropriate style on the following topic. 

Write your answer on the Writing Test Answer Sheet. 

 

Cell Phone Use in Taiwan 

It has been reported that the number of people using cell phones in Taiwan now exceeds 10 

million, nearly half the population. Write an essay of 150-180 words on this topic. In your 

essay, discuss the use of cell phones in Taiwan and give reasons to explain their growing 

popularity. 

 

 

 

試題樣例 



 

 

 

 

               

               

 

Cell Phone Use in Taiwan 

It has been reported that the number of people using cell phones in Taiwan now exceeds 10 

million, nearly half the population. Write an essay of 150-180 words on this topic. In your essay, 

discuss the use of cell phones in Taiwan and give reasons to explain their growing popularity. 

 

針對上面問題，您可以這樣回答： 

 

 

Ten years ago, I visited Hong Kong. One of the strange things I saw was that people used 

cell phones everywhere. Never could I imagine Taiwan would be the same as Hong Kong for 

the popularity of cell phones ten years later. Maybe we all like to talk on the phone. 

I think the major reason for the rapidly increasing popularity of cell phones in Taiwan is 

the convenience of cell phones. In this fast-pace society, most people feel pressure because 

they must handle many things at the same time. They need to save the time to contact 

people. 

Another reason would be the strong, widespread promotion of cell phone use by cell 

phone companies triggers consumption of this product. Phone companies use commercials 

and low prices to attract people who might not need cell phones. 

Besides, young people also play an important role in this trend. For them, cell phones are 

fancy things to show off. 

After all, it is helpful to find easier ways to contact people. It's good, isn’t it? 

 

 

 

 

範例作文 

查看解析 
 



 

 

 

 

               

          這篇文章包括以下的優點：（請按箭號  閱讀詳解） 

 

1. 切題。 

2. 組織完整。 

3. 妥善運用轉折詞，讓文章更流暢。 

4. 使用字彙範圍廣泛。 

5. 能正確使用各種句型把想法組織起來。 

6. 雖有字彙、文法、拼字以及標點錯誤，但不嚴重，不影響對文意的了解。 

 

 

 

解  析 

回範例作文 



 

 

 

 

               

          這篇文章包括以下的優點：（請按箭號  閱讀詳解） 

 

1. 切題。 

  

 討論切題，全文內容緊扣題目的兩個要求，句與句之間邏輯通順。 

2. 組織完整。 

3. 妥善運用轉折詞，讓文章更流暢。 

4. 使用字彙範圍廣泛。 

5. 能正確使用各種句型把想法組織起來。 

6. 雖有字彙、文法、拼字以及標點錯誤，但不嚴重，不影響對文意的了解。 

 

 

 

解  析 

回範例作文 



 

 

 

 

               

          這篇文章包括以下的優點：（請按箭號  閱讀詳解） 

 

1. 切題。 

2. 組織完整。 

  

  有主題句，點名本文主題：Never could I imagine Taiwan would be the same as Hong 

Kong for the popularity of cell phones ten years later. 

 並以三個支持句分別陳述理由支持主題句。 

 I think the major reason for the rapidly increasing popularity of cell phones in Taiwan 

is the convenience of cell phones. 

 Another reason would be the strong, widespread promotion of cell phone use by cell 

phone companies triggers consumption of this product. 

 Besides, young people also play an important role in this trend. 

 每句「支持句」後面還有一些內容支持該項理由。 

 文章最後還做了結語：After all, it is helpful to find easier ways to contact people. It's 

good, isn't it? 

3. 妥善運用轉折詞，讓文章更流暢。 

4. 使用字彙範圍廣泛。 

5. 能正確使用各種句型把想法組織起來。 

6. 雖有字彙、文法、拼字以及標點錯誤，但不嚴重，不影響對文意的了解。 

 

 

 

解  析 

回範例作文 



 

 

 

 

               

          這篇文章包括以下的優點：（請按箭號  閱讀詳解） 

 

1. 切題。 

2. 組織完整。 

3. 妥善運用轉折詞，讓文章更流暢。 

  

 文中妥善運用轉折詞，例如 major reason, another reason 和 besides。 

4. 使用字彙範圍廣泛。 

5. 能正確使用各種句型把想法組織起來。 

6. 雖有字彙、文法、拼字以及標點錯誤，但不嚴重，不影響對文意的了解。 

 

 

 

解  析 

回範例作文 



 

 

 

 

               

          這篇文章包括以下的優點：（請按箭號  閱讀詳解） 

 

1. 切題。 

2. 組織完整。 

3. 妥善運用轉折詞，讓文章更流暢。 

4. 使用字彙範圍廣泛。 

  

 使用字彙廣泛，例如 convenience, pressure, promotion, trigger, commercial, attract, role,

和 show off，都是有效運用字彙的例子。 

5. 能正確使用各種句型把想法組織起來。 

6. 雖有字彙、文法、拼字以及標點錯誤，但不嚴重，不影響對文意的了解。 

 

 

 

解  析 

回範例作文 



 

 

 

 

               

          這篇文章包括以下的優點：（請按箭號  閱讀詳解） 

 

1. 切題。 

2. 組織完整。 

3. 妥善運用轉折詞，讓文章更流暢。 

4. 使用字彙範圍廣泛。 

5. 能正確使用各種句型把想法組織起來。 

  

  能正確使用各種句型組合相關的意念，適切表達句意。 

 Never could I imagine Taiwan would be the same as Hong Kong for the popularity of cell 

phones ten years later. 

 此句為一複雜句，由主要子句後面接「that 名詞附屬子句」形成。作者並在主要

子句中以倒裝句（將否定副詞 never 置句首，字序原為 "I could never" 因而改變

成 "Never could I"）強調個人的感覺。 

 另外，原應在 imagine 後面引導名詞子句的 that 因為是動詞 imagine 的受詞，故

省略。如果「that+名詞附屬子句」為主詞，例如 "That the number of cell phone users 

in Taiwan has increased greatly is a fact."，則 that 不可省略。 

 In this fast-pace society, most people feel pressure because they must handle many 

things at the same time. 此句為主要子句接表示原因的附屬子句。 

 Phone companies use commercials and low prices to attract people who might not need 

cell phones. 此句在動詞 use 後面銜接了 commercials 與 low prices 兩個受詞及表示目

的之不定詞片語。 

6. 雖有字彙、文法、拼字以及標點錯誤，但不嚴重，不影響對文意的了解。 

 

 

 

解  析 

回範例作文 



 

 

 

 

               

          這篇文章包括以下的優點：（請按箭號  閱讀詳解） 

 

1. 切題。 

2. 組織完整。 

3. 妥善運用轉折詞，讓文章更流暢。 

4. 使用字彙範圍廣泛。 

5. 能正確使用各種句型把想法組織起來。 

6. 雖有字彙、文法、拼字以及標點錯誤，但不嚴重，不影響對文意的了解。 

  

 以下是這篇文章使用的一些句型結構，下面列舉當中的錯誤： 

 Never could I imagine Taiwan would be the same as Hong Kong for the popularity of cell 

phones ten years later. 

 句中 for the popularity of 使用介系詞 for 並不正確，應使用介系詞片語 with respect 

to the popularity of 較恰當。 

 時間副詞片語 ten years later 應前移放在 Hong Kong 後面，語意才會更清楚。本句

應修改如下： 

Never could I imagine Taiwan would be the same as Hong Kong ten years later with 

respect to the popularity of cell phones. 

 Another reason would be the strong, widespread promotion of cell phone use by cell 

phone companies triggers consumption of this product. 

 本句的句型結構有誤，在 promotion 和 triggers consumption of this product 之間

可用關係代名詞 which 置於 triggers 之前，點明兩句語意的從屬關係。 

 時態方面，因為本句指的是從過去持續到現在的一股潮流，應用現在完成式 has 

triggered，而非現在式 triggers。本句應修改如下： 

Another reason would be the strong, widespread promotion of cell phone use by 

cell phone companies, which has triggered consumption of this product. 

 

 

 

解  析 

回範例作文 


